
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT

EL DIA 1 DE JULIOL DE 2004

Membres assistents:

Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr. Miquel Bernat Bosch
Sra.  Maria Dolores Matas Cendra
Sr. Jaime Capel Rotger
Sra. Lourdes Noguera Bosch
Sr. Sebastian Coll Jaume
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Miquel Enseñat Riutort
Sr. Pere Trias Aulí
Sr. Jorge Carrió Frau

A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint
hores i trenta minuts del dia u de juliol de dos mil quatre, es reuneix a la Sala d'Actes de
la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència
del Sr. Batle, Jaume Pou Reynes i amb l'assistència dels Senyors Regidors que es
relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió extraordinària i en ella tractar
els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a
Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo.

ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la
Corporació ha de fer qualque observació a les actes de la sessió extraordinària de dia 15
d’abril de 2004, sessió ordinària de 29 d’abril de 2004 i  sessió extraordinària  18 de maig
de 2004.

No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren
aprovades.

CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de
correspondència, es dóna compte del següent.

- Servei d’Ocupació, registre d’entrada núm. 1611 de dia 27.05.04, conveni
col·laboració polítiques ocupació i formació 2004.

- Col·legi Oficial Farmaceutics, registre d’entrada núm. 1665 de dia 01.06.04,
oferiment serveis analítiques aigua.

- Conselleria de Medi Ambient i Ordenació del Territori, registre d’entrada núm.
1695 de dia 3.06.04, convocatòria comité obres adequació carretera.

- Conselleria de Salut i Consum, registre d’entrada núm. 1728 de dia 7.06.04,
dificultats aplicació reglament policia santiaria mortuoria.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 1769 de dia 9.06.04, informe
canvi secció hidràulica dotació parcel.la IES.

- Conselleria de Medi Ambient ordenació del territori, registre d’entrada núm.
1770 de dia 9.06.04, acord elaboració disposició ampliació LICs i ZEPAs.



- Tribunal Superior de Justícia, registre d’entrada núm. 1794 de dia 10.06.04,
sentencia recurs contencios.

- Govern Balear, registre d’entrada núm. 1800 de dia 10.06.04, requeriment
documentació subvenció ludoteca.

- GESA, registre d’entrada núm. 1818 de dia 14.06.04, tal subministrament
elèctric.

- Conselleria de Salut, registre d’entrada núm. 1821 de dia 14.06.04,
convalidació  inscripció registre sanitari.

- Conselleria de Salut, registre d’entrada núm. 1824 de dia 14.06.04,
inspeccions mercats retirada encenedors de fantasia.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm.1861 de dia 16.06.04, justificació
despeses subvenció Punt Verd.

- Conselleria de Medi Ambient, registre d’entrada núm. 1870 de dia 17.06.04,
jornada signatura conveni agenda local 21.

- Conselleria d’Agricultura, registre d’entrada núm. 1925 de dia 22.06.04,
subvenció certamens ramaders i fires agràries.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 1927 de dia 22.06.04, recordatori
subvencions cooperació tècnica.

DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts
des de l'últim Ple, els quals són el següents: des del núm. 172 /04 fins al   209/04.

CONTRACTACIO CEMENTERI POS 2004.- El Sr. Batle dóna lectura a la
següent proposta:

P R O P O S T A

        Vista la proposta de la Mesa de contractació per les obres “REMODELACIÓ
CEMENTERI MUNICIPAL D’Esporles” obra inclosa dintre el Pla d’Obres i Serveis
2004, venc a proposar al Ple el següent acord:

     1.- Procedir a la contractació de les obres Vista la proposta de la Mesa de contractació
per les obres “REMODELACIÓ CEMENTERI MUNICIPAL D’ESPORLES”  obra inclosa
dintre el Pla d’Obres i Serveis 2004 projecte redactat per l’arquitecte Angel Garcia de
Jalon i Lastra.

      2.- Adjudicar les obres a  la INVERSIONES URBANS MALLORQUINAS S.L. per un
preu total de (89.830,98 ) vuitanta nou mil vuit-cents trenta euros amb noranta-vuit
centims.

      3.- Nomenar director de les obres els Srs. Angel Garcia de Jalon i Lastra.

      4.- Autoritzar el Batle per signar els documents necessaris.

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.



CONTRACTACIÓ INSTITUT.- El Sr. Batle dóna lectura a la següent proposta:

P R O P O S T A

        Vista la proposta de la Mesa de contractació per a les obres “CONSTRUCCIÓ
D’UN INSTITUT D’ENSENYANÇA SECUNDÀRIA OBLIGATÒRIA A ESPORLES”
propòs al Ple el següent acord:

     1.- Procedir a la contractació de les obres “CONSTRUCCIÓ D’UN INSTITUT
D’ENSENYANÇA SECUNDÀRIA OBLIGATÒRIA A ESPORLES”, projecte redactat
pels Srs. Angel Garcia de Jalon Lastra i Jose Manuel Dapena Alonso, arquitectes i el
Sr. Santiago Bonnin Sanchez, enginyer. Segons la proposta presentada per la Mesa
de contractació per a les esmentades obres amb l’empresa COBRA INSTALACIONES
Y SERVICIOS S.A..

     2.- Adjudicar les obres a  COBRA INSTALACIONES Y SERVICIOS S.A. per un preu
total de (3.035.810,02 ) TRES MILIONS TRENTA-CINC MIL VUIT-CENTS DEU EUROS
AMB DOS CÈNTIMS.

      3.-  Autoritzar el Batle per signar els documents necessaris.

El Sr. Antoni Vidal digue que votarien a favor, però que tenien clar que les modificacions
aprovades pel Ple s’havien de fer tot seguit.

Se sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

           PRECS I PREGUNTES.- El Sr. Batle anunciar que primerament l’equip de
govern contestaria a les preguntes formulades al plenari anterior.

El Sr. Miguel Bernat contestar:
- Respecta de l’informador juvenil digue que en principi s’havia contractat una

persona que fes un estudi de les necessitats del poble i estudiar el perfil de la
persona a contractar , que efectivament i havia una reducció d’horari i que
algunes vegades el punt d’informació havia estat tancat degut a que la
professional havia cregut més convenient anar a fer la feina al lloc objecte de
l’estudi.

- Que aquesta mateixa persona segellava les targes de INEM.
- Que en un futur esperaven contractar no solament una persona, si no per

ventura una  més.
- Respecta de les subvencions que s’estava damunt el tema i que com la

convocatoria no havia apareguda encara el BOIB, s’havia cridat a la
Conselleria que havia informat que possiblement el proper cap de setmana
sortiria.

- Respecta de l’empresa contractada per l’estudi abans indicat, la cap de la
mateixa era la Sra. Geronima Mayans i l’expedient estava a la seva disposició.

- 
El Sr. Jaume Capel contestar:
  Que la recollida de fems era cert que no funcionava prou bé que s’els havia parlat varies
vegades per tal de solucionar el tema, però com no és solucionava creia que el millor era
sol.licitar una reunió amb els altres pobles de la Mancomunitat per tal de modificar
aquesta trajectòria i que els fems del terra algunes vegades també el replegava la
brigada.



 Que era cert que hi havia mancances de manteniment el poble, en tema de faroles,
neteja etc. però no era menys cert que el poble havia crescut molt en demanda de
manteniment, que s’havien recepcionat ses Rotgetes i que era evident que la plantilla
quedava curta per les feines que se li manaven.
 El Sr. Bernat digue que atraves de l’empresa abans esmentada s’havia sol.licitat i
obtingut una subvenció de la Conselleria de treball, que esperava solucionés en part
aquestes mancances.
  El Sr. Batle contestar:
  Respecta del decret de Batlia on s’acomiava el coordinador, digue que no era cert que
no s’hagués donat compte el ple, ja que un dels punts de l’anterior plenari era donar
compte de tots el decrets de Batlia des de el plenari anterior i un d’aquests decrets era el
que es feia referencia.
El Sr. Miquel Ensenyat digue que no es donava per satisfet en la resposta del Sr. Bernat,
respecta d l’informador juvenil, que no entraria en debat damunt el que s’havia fet , però
que tingues clar que els grups no havien estat informats convenientment i que el que li
preocupava no era tant el perdre una subvenció , encara que aquest motiu per ell sol
podia ser prou important, si no que s’havia contractat una persona per fer un estudi, no
per segellar targes del INEM etc. I que  la cap de l’empresa contractada per fer aquest
servei era una persona que anava a les llistes del PP i per tant aquesta contractació no li
pareixia  prou transparent, però sobre tot el preocupava que el servei havia estat
interromput durant tot aquest temps. I la bossa d’activitats de estiu  buida.
  Així mateix contestar el Sr. Jaume Capel el respecta de la brigada de manteniment i li
respongué, que no era tant una qüestió d’augmentar en nombre de membres de la
brigada si no de coordinar millor els efectius, que era imperdonable que una rentadora
estigues més d’una setmana el mig del carrer. Que hi havia que donar prioritat a unes
feines abans que ales altres. Que per exemple el carrer Major des de el dia del dijous
Sant, i per què hi havia de passar la processo , no s’havia tornat a fer neteja.
  Respecta de la moció del tonatge del camions digue que no s’havia convocat cap reunió
ni s’havia fet l’estudi dels desperfectes ocasionats per aquests camions, ni del tonatge
idoni per circular al poble. I sobre tot no s’havia limitat a les 13 tones dins el nucli antic, en
definitiva, no s’havia fet rés.
  Respecta del Camp de Futbol demanar com estava el tema?
  Donar l’enhorabona a la regidora de Cultura per les festes de Sant Pere i el regidor
responsable, per la pagina Web.
El Sr. Sebastià Coll demanar:
Pel tema de les canonades d’aigua potable “ del Badaluc” ja que feia un any i encara no
es sabia quan es posarien en funcionament.
Així mateix demanar que s’havia fet el respecta de la proposta que havia fet el seu grup
de l’obertura del carrer de ca l’Amet.
Demanar si les obres que es feien el poble pagaven cànon d’ocupació de via publica i
que si era així, demava de veure els comprovants.
Per les voravies del passeig Joan Riutort i més concretament a les rampes dels
minusvalids, demanava que es repica-se’n   ja que com eren empleades per la gent
major i llenegaven sovint.
  Respecta del camions en tonatge superior a 13 tones que s’ha fet ja que tenia
constància de que en circulaven en tonatges superiors.
El Sr. Pere Trias digue que demanava una copia de l’expedient de contractació de
l’activitat socio-cultural.
Respecta que dins els decrets del mes hi havia l’acomiadament del coordinador cultural,
no era tolerable que es substituís aquesta informació per la que realment s’havia de
donar, de manera clara i per separat del altres decrets. Que per ell no s’havia donat
compte el ple i era un incompliment clar de la Llei de Regim Local. Que entenia que
encara no en tenien constància i esperava que es comunicaria el Ple. Que transformar la
plaça mitjançant els pressuposts només posant-ho a la plantilla, sense   fe cap referencia



a les bases del mateix, o sense anunciar-ho clarament, i totalment irregular li pareixia  la
contractació amb l’empresa  abans esmentada, sense donar compte el Ple.
El Sr. Batle contestar:
 Que les NNSS s’havien posat a la pagina Web de l’Ajuntament.
  Respecta del camp de futbol la propera setmana és faria un Ple extraordinari per
intentar dur endavant el tema.
  Les canonades d’aigua, el pressupost ja hi ha contemplada la partida i la propietat ja ha
donat la seva autorització. Per tant pensava que en qualsevol moment podrien començar
les obres.
  L’obertura del carrer de ca l’Amet, la setmana passada els arquitectes es reuniren per
posar-se d’acord de situar els nivells a la unió del carrer i fer-ho tots junts per evitar
possibles desavinences a l’ora de fer l’obra.
 El Sr. Miguel Bernat digué que el mes de maig ja es pensava que s’hauria pogut acabar
l’estudi encomanat i que el SOIB hauria resolt, però aquesta feina addicional s’està
allargant més del previst encara que creu com cert que la setmana que ve s’haurà resolt i
és tindrà coordinador i  el punt d’informació juvenil  funcionarà amb l’horari  i els perfils
adequats.
 Al voltant de les tones dels camions digue que havia convocat els transportistes per
parlar un poc del tema. Digué que el cap de policia local estava efectuant els estudis
pertinents i que l’enginyer havia fet un pressupost de 12.000 euros per fer les plaques
necessaris i l’estudi adient.. Que limitar les tones a 13 era un tema complicat, que les
competències aquest respecta eren de  batlia  i que per fer-ho de manera general hi
havia que aprovar una ordenança, i que hi havia una despesa considerable de senyals de
tràfic que podia ser no servissin una vegada acabats els estudis i que era per aquest
motiu que s’esperava a instal·lar les senyals.
 Que es pagava per l’ocupació de via pública i que la policia local vetllava per comprovar
que ocupaven el que havien demanat, respecta dels comprovants que estaven a la seva
disposició.
  El Sr. Capel digue que pel que feia a les rampes parlaria amb el Sr. Juan Miguel cap de
la brigada, per repicar-les.
  El Sr. Jordi Carrió demanar que vist l’augment de plantilla de la policia local demanava
que es fessin algunes guàrdies nocturnes, que s’havien tornades urgents el poble.
  El Batle digue que esperava que amb el dos policies més, així pogués ésser.
  El Sr. Miguel Bernat digue que de moment hi havia que cobrir les vacances però
esperava que aparti del mes de setembre hi podria haver un canvi d’horari.
  El Sr. Carrió demanar de solucionar el tema de l’aparcament de cotxes damunt la plaça
de l’Ajuntament els dissabtes i diumenges.
  El Sr. Batle digué que pensava que tots aquests temes s’anirien solucionant amb
l’augment de policia local.
  El Batle anunciar que havia sortit la convocatoria del POS 2005 i proposar una reunió de
portaveus pel proper dijous.
  Així mateix donar lectura al següent escrit dirigit a aquest Ajuntament pel Sr. Antoni
Bauzà Aguiló :

Benvolgut Sr:

En nom meu i el de la meva família volem fer donació a aquest Magnífic Ajuntament
d’una col·lecció d’una quarentena de bonsai que representin la majoria dels arbres i
arbusts autòctons de la nostra illa, així com unadesena de Suisekis com a
acompanyament dels arbrets.

A aquest poble es va fer la primera exposició de bonsai de les Illes Balears; en el saló
d’actes de l’Ajuntament es fundà la primera societat cultural de bonsai de l’arxipèlag; al
recinte de l’Ajuntament es va fer igualment la primera exposició de Suisekis; a les escoles



velles s’impartiren les primeres classes d’aquest cultiu i a l’escorxador es va fer el primer
congrés de les tres illes.

Per tot això, creiem que també hauria de ser el primer poble de Mallorca amb el seu propi
jardí de bonsai.

Per ventura, un lloc idoni podria ser el nou Institut, així, a més a més, podria servir com a
col·lecció pedagògica per a que els nostres fills i néts, aprenguin a estimar la nostra
naturalesa; l’IMEDEA també podria ser un altre lloc, així com d’altres, però de totes
formes heu deixaríem al seu criteri.

El recinte jauria de ser un pati tancat els vespres per evitar els furts, i just farien falta uns
maresos amb uns taulons per posar els arbrets i els Suisekis damunt.

Un reg manual o per aspersió diari és necessari durant tot l’any, sobretot a la primavera i
al’estiu, i això seria a càrrec del lloc on quedassin deposat els arbrets. Nosaltres els
mantendríem com a bonsai tenint cura del seu aspecte, amb podes pinçaments i altres
tasques pròpies d’aquest cultiu.

Un bonsai ben atès, de cada any és illor i amb el temps aquests arbrets podrien ser
monuments, no just per ells mateixos, sinó per haver demostrat que en aquest  poble hi
ha gent capaç d’estimar la nostra natura.

Sabem que trobar el lloc idoni no és fàcil i tampoc vos voldríem causar cap contratemps,
per això, durant el temps que faci falta, els arbrets seguiran a casa nostra pendents de la
seva decisió.

Quedant a la seva disposició i agraint una vegada més la vostra tasca, vos saludam
atentament, en nom mes i el de la meva família.

Així mateix digué que demanava el Ple de dirigir una carta a la família Bauza, per
tal d’agrair la donació dels Bonsais esmentats. La Corporació per unanimitat, li paregué
bé la proposta i volgué agrair la donació tant per la generositat de la família com per la
importància de poder comptar el poble d’Esporles amb una bona col·lecció de Bonsais
que representen la majoria dels arbres i arbust autòctons de la nostra illa.

Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-una i
vint minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i la data
assenyalats a l'encapçalament.

Esporles, 1 de juliol de 2004.
 El Batle,                 La Secretària,


	Sr.  Gabriel Coll Barceló

